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Česko může přijít o evropské peníze 
     

Roman PISTORIUS, moderátor 
-------------------- 
Česko může podle některých členů nové vlády přijít o část evropských peněz kvůli nevyjasněným 
kompetencím mezi jednotlivými resorty. Příklad - dotace na rekvalifikaci. Nikde se neříká, jestli o ně 
má žádat ministerstvo práce, jako o sociální záležitost, nebo školství s tím, že jde o vzdělání. Podobné 
problémy cítí ve své oblasti i šéf místního rozvoje Petr Gandalovič. 
 
David BOREK, redaktor 
-------------------- 
Obec Osečná na Liberecku si nechala za evropské peníze odbahnit místní rybník. Ale nebyly to tak 
úplně evropské peníze. Dotace totiž přišla až s velkým zpožděním. 
 
Jiří HAUZR, starosta Osečné /nezávislý/ 
-------------------- 
My třeba jsme si museli vzít i úvěr, abysme vůbec situaci zvládli. 
 
Milena JABŮRKOVÁ, Svaz měst a obcí 
-------------------- 
Ta obec to musí zajistit z vlastních zdrojů, dostává se do různých dluhů. 
 
David BOREK, redaktor 
-------------------- 
Ministr pro místní rozvoj chce systém změnit. Dotace by se měly vyplácet průběžně. 
 
Petr GANDALOVIČ, ministr pro místní rozvoj /ODS/ 
-------------------- 
V říjnu musí být schválen ten konečný dokument tak, aby potom na to mohly navazovat jednotlivé 
metodiky. 
 
Filipa ŠEBOVÁ, redaktorka 
-------------------- 
Do Česka míří z Bruselu přes sedm set miliard korun, bez nich nebudou nové silnice, čističky 
odpadních vod, investice do vzdělání nebo do turistiky. 
 
Petr DUFEK, ekonom ČSOB 
-------------------- 
Čím jednodušší systém získávání peněz bude, tím výhodnější bude pro celou Českou republiku. 
 
David BOREK, redaktor 
-------------------- 
Další problém - překrývání kompetencí. Například dva evropské dotační programy, vzdělávání a 
zaměstnanost, mají velmi podobné cíle, ale spadají pod dvě ministerstva, školství a práce a sociálních 
věcí. Tedy dvojí byrokracie a nejistota, na koho se vlastně obracet. 
 
 
 



 
Radko MARTÍNEK, stínový ministr pro místní rozvoj /ČSSD/ 
-------------------- 
My jsme už se snažili tady tuhle věc postupně vyřešit, těch problémů samozřejmě bylo víc. V této 
chvíli zůstal tady tento problém. 
 
Daniel MÜNICH, ekonom CERGE 
-------------------- 
Zde určitě byl problém v těch minulých letech, že se ministerstvo práce a ministerstvo školství velice 
špatně domlouvalo. 
 
Filipa ŠEBOVÁ, redaktorka 
-------------------- 
Podle ministryně Kopicové by kvůli tomu Unie mohla dotace zcela zrušit. 
 
Miroslava KOPICOVÁ, ministryně školství /nestraník/ 
-------------------- 
Jsme s panem místopředsedou vlády připraveni ve středu po vládě si spolu sednout a tuto záležitost 
uzavřít. 
 
David BOREK, redaktor 
-------------------- 
Kopicová očekává, že se tak uvolní pro její resort dalších dvacet miliard korun. Význam více než 
sedmi set miliard korun, které mají v příštích sedmi letech přitéct do České republiky, je i v tom, že se 
možná jedná o poslední velké peníze tohoto typu. V následujících letech totiž bude Česká republika 
považována spíše za bohatší zemi, a ty nemají nárok na tak velké množství dotací. 


